

总第 265 期
2019 2

2019 年 4 月 10 日出版

西 亚 非 洲 (双月刊)
WEST ASIA AND AFRICA

全国中文 核心期刊

主 编 杨 光
副 主 编 张宏明
常务副主编 安春英

编辑委员会

王林聪 刘中民
刘鸿武 李伟建
李安山 李绍先
李智彪 李新烽
安春英 杨 光
余建华 肖 宪
张倩红 张宏明
周 烈 洪永红
姚大学 姚桂梅
贺文萍 徐 新
唐志超 黄民兴
舒运国

[俄罗斯] 瓦西列夫

编辑部主任 安春英
副 主 任 詹世明
执行编辑 樊小红

目 录

· 热点透视 ·

- 3 “一带一路”倡议引领下的东非现代化铁路
互联互通建设 邓延庭
- 26 美非关系中俄罗斯因素的历史嬗变
刘中伟

· 主题讨论 ·

欧非关系的新变化、新动力和新趋势

- 46 欧盟的非洲政策调整：话语、行为与身份
重塑 金 玲
- 68 从“非洲契约”看德国对非洲政策的转型
张海冰
- 85 从戴高乐到马克龙：法国的非洲政策变化
轨迹与内在逻辑 彭妹祎
- 111 “全球英国”理念下英国对非洲政策的调整
李靖堃

· 研究论坛 ·

- 139 对中世纪伊斯兰社会政教合一传统的历史
反思 刘中民 郭 强

WEST ASIA AND AFRICA

No. 2
April 2019

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences

Add: 3 Zhang Zizhong Lu, Beijing 100007, China

E – mail: waaa@cass.org.cn

Website: <http://www.xyfzqk.org/>

C · O · N · T · E · N · T · S

IN FOCUS

- [3] Connectivity of Modern Railway in East Africa Supported by
the “Belt & Road” Initiative *Deng Yanting*
- [26] The Historical Evolution of the Russia Factors in US – Africa Relations
Liu Zhongwei

SPECIAL ISSUE

New Changes, New Dynamics and New Trends for Euro – African Relations

- [46] EU ’s Africa Policy Change: Transition of Discourse, Action and Identity
Reshaping *Jin Ling*
- [68] “The Compact with Africa” and the Transformation of Germany’s African
Policy *Zhang Haibing*
- [85] From De Gaulle to Macron: The Changing Track and Internal Logic
of France’s African Policy *Peng Shuyi*
- [111] Adjustment of UK’s African Policy in the Idea of “Global Britain”
Li Jingkun

ACADEMIC FORUM

- [139] A Historical Review of the Tradition of Islamic Unification of State
and Church in the Medieval Ages *Liu Zhongmin & Guo Qiang*